
Атрыманы адказ фактычна з’яўляецца 
фармальнай справаздачай аб працы аддзелаў 
райвыканкама па развіццю турызма і куль-
турнай дзейнасці на Гарадоччыне. За межамі 
адказа апынуліся пытанні, якія прапанаваў 
вырашыць краязнгаўца, дэпутат Гарадоцкага 
райсавету  24-га склікання Леанід Гаравы. Гэта 
пытанні аб працы па брэнду «Гарадоччына – 
край унікальнай прыроды» і разнастайных 
аспектаў гэтай дзейнасці: ад сімволікі брэнда, 
правядзення восеньскага кірмаша балотных 
раслін да абсталявання турыстычнага аб’екта 
на шляху з варагаў у грэкі, папулярызацыі па-
ранармальнай з’явы як русалкі в. Святое і г.д.

Фактычна намеснік старшыні разам са 
сваімі падначаленымі прадэманстравалі не-
кампетэнтнасць у пытаннях развіцця рэгіёна, 
калі ніякім чынам не вызначалі пазіцыі па  
асноўнаму брэнду Гарадоччыны, калі не 
адказалі па сутнасці на пытанні пастаўленыя 
ў звароце.

Між тым, дэмакратычны актывіст Леанід 
Гаравы выказваў канкрэтныя прапано-
вы, рэалізацыя якіх дазволіла б паспяхова 
пазіцыянаваць Гарадоччыну сярод іншых 
раёнаў Віцебшчыны і Беларусі. Але чыноўнікі 
атрымліваюць заробкі не за рэалізацыю 
прапаноў, а за выкананне сваёй бюракратыч-
най функцыі, таму і пішуць «адсебяціну». Пры 
гэтым паведамляюць аб абсталяваных месцах 
массавага адпачынку на берагах сямі азёр, аб 
існаванні інфармацыйнага цэнтра, аб выданні 
карт, брашур, даведнікаў, якіх звычайныя гра-
мадзяне нідзе акрамя, мусіць райвыканкама, 
знайсці не могуць.

Ды і гэтая праца па папулярызацыі Га-
радоччыны праз выданне карт, флайераў, 
брашур, абсталяванне турыстычнай стаянкі 
адбылася дзякуючы міжнароднай праграме 
«Бэла Дзвіна», якая фінансуецца Еўрапейскім 
Саюзам па лініі праграмы «ТАСІС» аб чым 
сарамліва змаўчалі гарадоцкія чыноўнікі.

Наогул адказ утрымлівае агульныя словы 
аб працы ў раёне і не адпавядае патрабаван-
ням, якія выстаўляе вышэйшая улада да зме-
ста адказа на зварот грамадзян.

Л. Антонаў.

№ 9 (128), ЛІПВЕНЬ 2011 ГОДА

Інфармацыйная культурна-грамадская газета Гарадоччыны 
Цытата нумара:

Как мне было стыдно за 
белорусский народ, когда 
я приехал в Казахстан… 

А. Лукашенко, 
27.05.2011 г.

Ня бойся!

Паседжанне было прыс-
вечана ходу рэалізацыі 
Праграмы развіцця 

фізкультурна-спартыўнай і туры-
стычнай галіны на Гарадоччыне. 
Прысутны на паседжанні намеснік 
міністра спорту і турызму Чэслаў 
Шульга заклікаў развіваць у 
людзейцікавасцьб для выяўлення 
прыватнай ініцыятывы і спасылаўся 
на досьвед Японіі, дзе за кожную 
ідэю супрацоўнікі атрымліваюць 
грашовыя бонусы. Зразумела, што 
хутчэй за ўсё Чэслаў Шульга не 
ведаў пра ліст актывіста Руху «За 

Свабоду!» Леаніда Гаравога, які 
напачатку чэрвеня атрымаў стар-
шыня Гарадоцкага райвыканкама 
Васіль Муранкоў. У гэтым лісце 
выказваліся ідэі наконт брэндзінга 
Гарадоччыны і прапановы па 
папулярызацыі раёна на Беларусі 
і ў свеце.

Мясцовыя чыноўнікі, як звычайна 
на ліст дэмакратычнага актывіста, 
адказалі адпіскай: тыпу самі ўсё 
ведаем і робім. Але ў рэальнасці 
робіцца на дзіва мала па развіццю 
турыстычнай галіны. Пра гэта 
сведчыць і стан з аграсядзібамі ра-

ёна, калі з шасці зарэгістраваных  
аграсядзіб штосьці спрабуе рабіць 
толькі тры. Але і пры гэтым ча-
сам не знаходзяць паразумення 
ў сельскіх саветах, не кажучы пра 
рэальную падтрымку.

Пра занядбанасць турызму свед-
чыць і той факт, што ў сярэднім 
за месяц на Гарадоччыне ў гэтым 
годзе пабывала па чатыры (!) ту-
рыста. Лічбы, якія агалошаны на 
пасведчанні кажуць пра тое, што 
ў сярэднім турыст пакідае  ў нас 
каля двух мільёнаў рублёў, за пяць 
месяцаў турыстычна-экскурсійных 

паслуг аказана крыху больш сара-
ка мільёнаў.

Мясцовым чыноўнікам даўна 
трэба зразумець, што трэба турба-
вацца пра справу, а не паляваць на 
іншадумцаў, чым яны вылучаюцца 
сярод іншых раёнаў Віцебшчыны. І 
калі будуць займацца справай, то 
турызм не будзе ў зародкавым ста-
не, а будзе прыносіць важкі дада-
так у бюджэт раёна. Толькі ў краіне 
сітуацыя з бюджэтамі далёкая ад 
цывілізаванага стану.

Л. Антонаў.

Здольнасць да бюракратычных адпісак 
Актывіст Руху  «За свабоду» Леанід Гаравы атрымаў адказ ад намесніка старшыні Гарадоцкага райвыканкама Надзеі Буруновай на 

зварот аб працы па брэндзінгу Гарадоччыны. Адказ з вялікай цяжкасцю цягне на адпіску, бо не дае ніякага адказу на асноўнае пытанне 
аб неабходнасці пазыцыянавання  Гарадоччыны пад брэндам «Гарадоччына – край унікальнай прыроды». 

дэфіцыт сумленнасці

У жыццё беларускага наро-
да вярнулася падзабытая 
з’ява – дэфіцыт. Гэта з’ява 

яскрава ацэньвае “дасягненні” 
дзеючага рэжыма.

У нашым жыцці пасля шмат-
гадовых запэўніванняў рэжыма, 
што мы захаваем усё лепшае з 
мінулага, вярнулася адна з гор-
шых з’яў гэтага мінулага – дэфіцыт. 
Для жыцця ў квітнеючай і моцнай 
Беларусі, як запэўнівае афіцыйная 
прапаганда праз дзяржаўныя СМІ, 
гэта зусім нечаканая з’ява. І калі 
спачатку дэфіцытам стала валюта 
ў абменніках, то цяпер у гэты раз-
рад трапляюць і прадукты харча-
вання. 

З’яўленне дэфіцыту трэ-
ба аднесці да роду “дыверсіі” 
пэўных чыноўнікаў супраць 
асноў беларускай ідэалогіі. І гэ-
тую “дыверсію” ажыццяўляюць 
не толькі банкаўскія работнікі, 
але  і гандлёвыя, якія не здолелі, 
напрыклад, пазбегнуць часовага 
дэфіцыту цукру ў Гарадоцкім раё-
не. Вось ужо другі тыдзень, як у 

Гарадку цяжка знайсці цукр. А гэта 
самы неабходны тавар у час на-
рыхтовак варэння на доўгую зіму. 
Няма у крамах райспажыўсаюза 
і лімоннай кіслаты – рэчы вельмі 
неабходнай для кансервавання.  

Канешне, справа не ў 
кіраўніцтве райспажыўсаюза. Бо 
цукровы дэфіцыт з’явіўся і ў іншых 
гарадах Беларусі. Незалежныя 
СМІ паведамілі пра яго дэфіцыт 
у Берасці, Бабруйску. Відавочна, 
што ён і у іншых рэгіёнах краіны.

Але найбольшым дэфіцытам у 
краіне з’яўляецца сумленнасць 
вышэйшага кіраўніцтва. Не буд-
зем казаць пра адзінага палітыка 
ў краіне, бо тут і так ужо і проста-
му народу зразумела. Дык вось 
валютнаму і прадуктоваму 
дэфіцыту папярэднічаў дэфіцыт 
сумленасці пра арганізацыі вы-
барчых кампаній на Беларусі. Па 
маіх падліках, апошняй больш-
менш сумленнай выбарчай 
кампаніяй была кампанія 2003 
года. Але не ў буйных гарадах, дзе 
ужо блакаваўся рэальны падлік 

галасоў, а ў правінцыйных гара-
дах і вёсках, дзе было абрана каля 
200 дэмакратычных дэпутатаў. У 
астатнія кампанія ўлады лічыла 
“як трэба”.

Таму дэфіцыт сумленасці 
паралізаваў нармальную пра-
цу камісій ва ўсе наступныя 
кампаніі.

Асаблівы дэфіцыт сумленасці 
праявіўся пад час мінулагодняй 
прэзідэнскай кампаніі. Упер-
шыню у свеце  былі затрыманы 
восемь кандыдатаў, з якіх трое 
зараз знаходзяцца за кратамі з 
крымінальнымі прысудамі. Пры 
гэтым без сумлення афіцыйныя 
прапагандысты казалі пра 
дзяржаўны пераварот, які быццам 
бы рыхтавалі  дэмакратычныя 
кандыдаты. Толькі ніякага такога  
судовага працэсу, ні рэальных 
доказаў дадзена не было. Але 
шматлікія суддзі, пракуроры былі 
задзейнічаны ў крымінальных 
працэсах і вынеслі палітычна ма-
тываваныя прысуды.

Чалавек з сумленнем ніколі 

не будзе асуджаць без уліку 
прыкметаў злачынства. Але 
сістэма кіруецца не нормамі 
міжнароднай юрыспрудэнцыі, а 
паняццямі галоўнага чалавека ў 
краіне.

І зараз для вяртання краіны да 
нармальнага жыцця, дзе людзі не 
баяліся б казаць праўду, адчувалі 
б сябе свабоднымі нам трэба 
пазбаўляцца дэфіцыта сумлен-
ня. Для пачатку ад яго павінна 
пазбавіцца пракуратура, каб 
спыніць гвалт “людзей у штацкім” 
пад час акцый маўчання па сера-
дах і не хаваць галовы ў пясок.

Краіна павінна жыць свабодна. 
Грамадзяне не павінны баяцца 
казаць праўду чыноўнікам роз-
нага ўзроўня ад месца працы 
да вышэйшага кіраўніцтва.А вы-
барчыя кампаніі павінны весціся 
сумленна, па дэмакратычных 
стандартах  з падлікам галасоў 
з удзелам апазіцыі. Тады у нашу 
краіну ніколі больш не вернецца 
пачварная з’ява – дэфіцыт.

Леанід Гаравы.

Зародкавы стан турызму

“Гасцінец” у 
ІНтэРНэце

Леанід Гаравы, актывіст Руху «За Свабоду»,  
атрымаў ліст з калоніі наконт Мікіты 
Ліхавіда ад начальніка папраўчай калоніі № 10 у 
Наваполацку. 

Актывіст з Гарадка Леанід Гаравы, праяўляючы 
салідарнасць з асуджаным па палітычных 
матывах Мікітай Ліхавідам, на пачатку чэрвеня 
накіраваў ліст да начальніка калоніі №10 г. 
Наваполацка. Леаніда Гаравога турбуе сітуацыя, 
якая склалася вакол Мікіты Ліхавіда (юнака 
чатыры разы за месяц з лішкам змяшчалі ў 
штрафны ізалятар). У дасланым лісце актывіст 
Руху «За Свабоду!» патрабаваў кіравацца 
Законам і міжнароднымі абавязкамі Беларусі 
і  не дапускаць у адносінах да Мікіты Ліхавіда 
жорсткага, бесчалавечнага і зневажаючага 
годнасць стаўлення.

Спадар Сівоха, начальнік папраўчай установы, 
у дасланым адказе заўпэўнівае актывіста 
Руху, што ягоная ўстанова працуе ў строгай 
адпаведнасці з беларускім заканадаўствам, а 
таксама прынцыпамі і нормамі міжнароднага 
права.

Паводле начальніка калоніі, Мікіта Ліхавід 
катэгарычна адмаўляецца ад выканання сваіх 
абавязкаў, што з’яўляецца грубым парушэннем 
парадку адбывання пакарання. Менавіта 
за гэта да Мікіты Ліхавіда ўжываюцца меры 
дысцыплінарнага ўздзеяння, сярод якіх 
пасяленне ў штрафны ізалятар.

Начальнік калоніі не бачыць са свайго 
боку і з боку сваіх падначаленых жорсткага, 
бесчалавечнага стаўлення да асуджанага Мікіты 
Ліхавіда.

Нагадаем, што актывіст Руху Мікіта Ліхавід 
асуджаны на 3,5 года за ўдзел у паслявыбарчай 
акцыі пратэсту 19 снежня, якую суд кваліфікаваў 
як масавыя беспарадкі. Ён прынцыпова 
адмаўляецца прызнаваць сябе законна 
асуджаным і выконваць шэраг правілаў калоніі. 
У прыватнасці на пераклічцы, ён называе сябе 
незаконнаасуджаным, за што ўжо чатыры разы 
змяшчаўся у карцэр.

Усе неабыякавыя грамадзяне мусяць 
праяўляць салідарнасць, як з Мікітай Ліхавідам, 
так і з іншымі асуджанымі.

Л.Антонаў.

будЗьма 
салідарнымі! 

у сувязі з праблемай размяшчэння 
газеты “Гасцінец” на партале http://
haradok.belarda.org/  наша газета стала 
будзе размяшчацца на партале http://
kamunikat.org/ , дзе зацікаўленыя 
грамадзяне могуць яе спампаваць 
са старонкі: http://kamunikat.org/
hasciniec.html, што у каталагу “Пэрыё-
дыка” для далейшага выкарыстання 

Паседжанне Гарадоцкага райвыканкаму засведчыла зародкавы стан турыстычнай галіны на Гарадоччыне і засведчыла 
недахоп прыватнай ініцыятывы ў краі. 

АБ’явА
•	 Каб	 атрымліваць	 кож-

ны	 нумар	 газеты	 «Гасцінец»	
паведаміце	 рэдакцыі	 аб	 гэтым	 –	
зрабіце	бесплатную	падпіску.	Калі	
ўжо	не	жадаеце	атрымліваць	вы-
данне,	то	патэлефануйце	у	рэдак-
цыю.

•	 Рэдакцыя	 “Гасцінец”	
змяшчае	 бясплатныя	 абвесткі	
чытачоў	выдання.	Дзеля	размяш-
чэння	 абвесткі	 патэлефануйце	 ў	
рэдакцыю.

•	 Калі	парушаны	вашы	пра-
вы	спажыўца,	працаўніка,	то	даем	
эфектыўныя	 парады	 па	 абаро-
не	 права	 і	 пошуку	 бясплатных	
юрыстаў.	Звяртайцеся	на	адрас:	
Гарадок,	 вул.	 Галіцкага	 д.16	 кв.2	
ў	 кожны	 аўторак	 і	 чацвер	 з	 16	
да	 18,	 або	 на	 тэлефоны	 газеты	
«Гасцінец».

•	 Жадаючыя	 атрымаць	
у	 карыстанне	 беларускія	 кнігі,	
часопісы	або	іх	набыць	звяртайце-
ся	на	адрас:	Гарадок,	вул.	Галіцкага	
д.16	кв.2	ў	кожны	аўторак	і	чацвер	
з	16	да	18,	або	на	тэлефоны	газе-
ты	«Гасцінец».

•	 Рэдакцыя	 запрашае	
да	 супрацоўніцтва	 неабыяка-
вых	 грамадзян.	 Вашы	 навіны,	
паведамленні	 –	 нашая	 падзяка.	
Словам,	сувенірам.

МеРкАвАННе РэдАктАРА

МясцовАе РАЗвІццё

НАшА ўЛАдА

палітычныя Закладнікі
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прыціснутае прадпрымальніцтва

Статыстычныя даныя Нацыя-
нальнага статыстычнага камітэту 
са зборніка «Малое і сярэдняе 
прадпрымальніцтва ў Рэспубліцы 
Беларусь» за 2010 год засведчылі 
аутсайдэрскія пазіцыі Гарадоч-
чыны ў прадпрымальніцкім 
руху Віцебшчыны па колькасці 
прадпрыемстваў, колькасці пра-
цуючых, прыбытках і стратнасці 
прадпрыемстваў. Маючы каля 
26 тысяч насельніцтва наш край 
саступае ў прадпрымальніцкай 
ініцыятыве раёнам, дзе пражывае 
11-18 тысяч жыхароў: Расонскаму, 
Лёзненскаму, Шаркаўшчынскаму, 
Ушацкаму. Гэта датычыцца, як 
колькасці суб’ектаў сярэдняга і 
малога прадпрымальніцтва адпа-

ведна 6 і 73, так і колькасці пра-
цуючых у гэтых суб’ектах  -- 1055 і 
595 адпаведна.

на гэтых прадпрыемствах.
Але больш даклад-

на аутсайдзерскія пазіцыі 
прадпрымальніцтва на Гарадоч-
чыне характарызуе не столькі вы-
ручка ад рэалізацыі тавараў, пра-
цы і паслуг, якая ў раёне нізкая, 
колькі лічбы рэнтабельнасці, якія 
сведчасць аб стратнасці дзейнасці 
суб’ектаў прадпрымальніцтва. 
Пры гэтым стратнымі з’яўляюцца, 
як суб’екты сярэдняга, так і мала-
го прадпрымальніцтва. У выніку 
на Гарадоччыне са стратамі пра-
цуе кожны чацвёрты суб’ект 
сярэдняга прадпрымальніцтва 

і кожны сёмы, сярод малога 
прадпрымальніцтва.

Дадзеная статыстыка свед-
чыць, што прэферэнцыі дзяржавы 
па развіццю прадпрымальніцтва ў 
малых гарадах краіны не пайшлі на 
карысць бізнесу на Гарадоччыне. 
Пра гэта сведчыць і дынаміка ад-
крыцця і закрыцця бізнес структур 
у раёне за 2011 год. Калі з пачатку 
года было адкрыта 2 прыватных 
прадпрыемства і зарэгістравана 
28 прадпрымальнікаў, то выму-
шаны закрыцца 30 індывідуалаў і 
чатыры  прыватных прадпрыем-
ства. Дадзеныя лічбы сведчанне 
крызісу прадпрымальніцтва ў 
Гарадоцкім раёне.

т. Гаражанка.

першая ахвяра 
на летняй вадЗе

Мінулы тыдзень стаў самым небяспечным для 
грамадзян Віцебшчыны, якія адпачывалі на вад-
зе. Сярод загінуўшых аказаўся і жыхар Гарадка. 

Цёплае летняе надвор’е, якое завітала на Бе-
ларусь, павялічыла колькасць адпачываючых на 
вадаёмах і адпаведна адбыўся рост загінуўшых 
на вадзе. За мінулы тыдзень з 11 па 17 ліпеня 
на вадаёмах Віцебшчыны загінула восемь чала-
век. Самы трагічны выпадак адбыўся ў Міёрскім 
раёне дзе трое дзяўчынак імкнулася пераплыць 
Дзвіну ў верхнім адзенні. Але адна 16-гадовая 
дзяўчына, навучэнка Даўгінаўскай сярэдняй 
школы, не здолела гэта зрабіць і затанула.

Асноўнай жа прычынай ахвяр на водах 
з’яўляецца нецвярозы стан адпачываючых. З 
васьмі загінуўшых чацвёра знаходзілася ў нецвя-
розым стане.  Гэтым летам колькасць загінуўшых 
на вадаёмах складае 73 чалавека, што амаль на 
36% менш, чым у мінулым годзе. Дарэчы мінулы 
тыдзень у 2010 годзе быў самым трагічным для 
адпачываючых на водах, калі загінула 38 чала-
век.

Адкрыты лік загінуўшым і на Гарадоччыне. 
На возеры Кашо загінуў мужчына з Гарадка. 
Супрацоўнікі службаў выратавання на вадзе 
заклікаюць адпачываючых быць пільнымі, не 
купацца ў неабсталяваных месцах, а бацькам ра-
яць пільна сачыць за дзецьмі.

т. Гаражанка.

Сёння Віцебская ветэрынар-
ная акадэмія вядучая ўстанов 
акраіны па падрыхтоўцы кадраў 
для сельскай гаспадаркі ў галіне 
жывёлагадоўлі. Але такой вядомай 
установай ветэрынарная акадэмія 
стала дзякуючы таму, што ў 1924 
годзе ў Віцебску быў адкрыты ветэ-
рынарны інстытут. Ля вытокаў яго 
адкрыцця стаяў наш зямляк Яўген 
Піліпавіч Алонаў.

Біяграфія заснавальніка ветэры-
нарнай справы на Віцебшчыне дас-
ледавана слаба. І да чытачоў маг-
чыма данесці толькі асноўныя даты 
жыцця заснавальніка Віцебскага 
ветэрынарнага інстытута. Яўген 
Піліпавіч нарадзіўся на Гарадоч-

чыне ў 1875 годзе. Пасля закан-
чэння ў 1903 годзе Варшаўскага 
ветэрынарнага інстытута працаваў 
участковым ветэрынарным лека-
рам ў Гарадоцкім павеце. Менавіта 
пасля атрымання адукацыі спадар 
Алонаў пачаў займацца даследа-
ваннем ветэрынарна-санітарных 
адносін у Віцебскай губерніі. Гэтую 
працу ён вёў на працягу сямі гадоў 
пасля заканчэння Варшаўскага 
ветінстытута, чым зрабіў сабе 
імя на бацтькаўшчыне. Пасля за-
вяршэння гэтай працы ён з  1912 
г. загадчык Віцебскім губернскім 
ветэрынарным аддзелам. На па-
садзе загадчыка ветэрынарнага 
аддзела Яўген Піліпавіч праявіў 

ініцыятыўнасць, ствараючы на 
Віцебшчыне па ўзору еўрапейскіх 
краін ветэрынарныя устано-
вы. У 1913 годзе ён арганізаваў 
у Віцебску першую ў Беларусі 
ветэрынарную лабараторыю, у 
1918 годзе ўжо пры бальшавіках 
заснаваў  ветэрынарна-заалагічны 
музей. Спадар Алонаў знаходзіў 
час і для практычна-навуковай 
дзейнасці і  арганізаваў у 1914 год-
зе экспедыцыйнае абследаванне 
жывёлагадоўлі Віцебскай губерні.

Пры новай уладзе Алонаў 
займаўся справай свайго жыц-
ця – ветэрынарыяй ужо ў паме-
рах ўсёй Беларусі. Яўген Піліпавіч 
узначальваў ветэрынарнае 

кіраванне Наркамзема БССР. 
Праца на дадзенай пасадзе пад-
штурхнула нашага земляка да  ад-
крыцця Віцебскага ветэрынарнага 
інстытута. Інстытут  быў заснава-
ны на базе Віцебскага вышэйшага 
сельскагаспадарчага тэхнікума.

Сярод заслуг Алонава некато-
рыя даследчыкі яго біяграфіі на-
зываюць заснаванне батанічнага 
сада. Але батанічны сад у Віцебску 
быў заснаваны яшчэ да нараджэн-
ня Алонава. На тэрыторыі сучас-
нага батанічнага сада  з 1797 года 
быў сад І. Верэб’ева, а потым ім 
валодаў С. Сленец, які ў 1858 годзе 
пабудаваў у ім араторыум. Толькі 
з 1919 года пры бальшавіках спа-

чатку быў заснаваны Школьны сад, 
дзе навучэнцы вывучалі розныя 
расліны, а потым сад трапіў у склад 
тэхнікума і інстытута.

Заслугі Алонава ў развіцці 
ветэрынарыі былі адзначаны грама-
тай Герой Працы, якую ён атрымаў 
у 1924 годзе. Гэта была тыповая 
пахвальная грамата першых гадоў 
савецкай улады. У апошнія гады  
свайго жыцця сп. Алонаў уваходзіў 
у склад ЦВК БССР. Яўген Піліпавіч не 
дажыў да свайго 55 годзя, памёршы 
23 снежня 1929 г., не пабачыўшы 
масавыя сталінскія рэпрэсіі, якія 
знішчылі лепшыя навуковыя кадры 
Беларусі.

т. Гаражанка.

Арганізатар ветэрынарнай справы

кожны трэцці не ўдЗельнічае ў працы раёна
Гэтыя лічбы яскрава сведчаць, 

што сацыяльна-эканамічнае 
палітыка на Гарадоччыне не-
здавальняючая. Сапраўды, 
калі  каля шасці тысяч жыхароў  
края з 16400 працаздольных 
не удзельнічаюць у эканоміцы 
края, то гэта адназначнае свед-
чанне правала мясцовай улады 
па развіццю эканомікі рэгіёна. 
Сапраўды за апошнія гады ў Га-
радку закрыліся  рамонтны за-
вод і харчовы камбінат, якія ра-
ней выраблялі прадукцыю, што 
карысталыся попытам. Прычым 

стагнацыя гэтых прадпрыемстваў 
ішла больш дзесяцігоддзя, 
але уладай не прымаліся 
меры па прыватызацыі гэтых 
прадпрыемстваў. У выніку зараз 
былыя працоўныя харчовага 
камбіната ездзяць у Віцебск, дзе 
працуюць на аналагічным прад-
прыемстве.

Зразумела, што амаль  шэсць 
тысяч грамадзян, якія не 
задзейнічаны ў эканоміцы раёна, 
не паміраюць з голаду. Значная 
частка з іх працуе за мяжой, пе-
раважна ў Расіі, частка займаец-

ца  працай на прадпрыемствах 
Віцебска, а частка неафіцыйна 
працуе. Толькі ўладам няма 
вялікай праблемы, што склала-
ся такая сітуацыя. Перш за ўсё 
агульнанацыянальным, якія ў 
галіне беспрацоўя праводзяць 
палітыку мінімальнай падтрымкі 
афіцыйных беспрацоўных. 
Мінімальная падтрымка 
беспрацоўных і абавязкі па 
дзесяцідзённай адпрацоўцы ў 
месяц на грамадскіх працах не 
заахвочвае грамадзян шукаць 
працу праз цэнтр занятасці. Дарэ-

чы ў цэнтры занятасці пастаянна 
маецца ў банке дадзеных больш 
ста свабодных месцаў. Толькі ў 
гэтай базе ні па аднаму вольнаму 
месцу не прапануецца заробак 
боль 250 даляраў, а на пераваж-
най большасці не дацягвае і да 
200. І зусім міфічнымі выглядаю 
планы па дасягненню сярэдняга 
заробка ў 1000 даляраў да кан-
ца 2015 году на Гарадоччыне, як 
запланавалі наменклатурныя дэ-
путаты.

Л. Антонаў.

статыстычныя даныя аб’ектыўна сведчаць, што Гарадоччына з’яўляецца краем мала пры-
датным для прадпрымальніцтва.  сярод раёнаў віцебшчыны  Гарадоцкі раён аутсайдэр на 
большасці паказчыкаў прадпрымальніцкай дзейнасці. 

З грамадзян працаздольнага ўзроста на Гарадоччыне  ў эканоміцы раёна не задзейнічаны кожны трэцці грамадзянін. Між 
тым, афіцыйнае беспрацоўе складае толькі 1% насельніцтва працаздольнага ўзросту. 

Праграма развіцця Гарадоччыны пры-
дугледжвае, што асноўныя справы будуць 
зроблены ў межах падрыхтоўкі да абласных 
«Дажынак», якія плануюцца ў Гарадку на 2012 
год. Менавіта за гэты час павінна адбыцца 
мадэрнізацыя Гарадоцкага дома культу-
ры, а таксама капітальны рамонт будынка 
кінатэатра. З абласнога і раённага бюджэх-
та на гэтыя мэты выдаткоўваецца каля трох 
мільярдаў рублёў у коштах 2010 году. Як буд-
зе адбывацца на справе пакажа час.

Для аматараў спорту  у рэшце-рэшт будзе 
пабудавана лыжаролерная траса працягласць 
два з паловай кіламетра. Будаўніцтва трасы 
павінна адбыцца ў 2012 годзе за кошт сродкаў 
рэспубліканскага бюджэта. Але будаўніцтва 
толькі трасы без біятлоннага стадыёна ніяк 

асабліва не падыме статус Гарадка на агуль-
нанацыянальнай зімовай арэне, не зробіць 
Гарадок цэнтрам алімпійскай падрыхтоўкі па 
зімовых відах спорту. Акрамя стадыёна, трасы 
неабходна мець магчымасць утвараць трасы 
са штучным снегам  з лістапада месяца. Гавор-
ка пра гэта вядзецца не адно дзесяцігоддзе, 
але мясцовае кіраўніцтва «праспала»цуд ра-
сейскай падтрымкі Беларусі.

Не менш састарэлай з’яўляецца праблема 
будаўніцтва басейна і крытага катка ў райцэн-
тры. Пра басейн пачалі казаць яшчэ з пачатку 
90-х гадоў мінулага стагоддзя, калі Гарадоц-
кая птушкафабрыка была моцным прадпры-
емствам. Але з таго часу пабудавалі толькі 
спартыўны зал ФАКа, які прастойваў боль-
шую частку свайго існавання. Зараз да аблас-

ных Дажынак павінны пабудаваць басейн. 
Менавіта гэта абяцана ўладамі ўсім райцэн-
трам краіны ў бягучую пяцігодку. Гэта паабя-
цана ў звязку з будаўніцтвам крытака катка. 
Дзеля гэтага неабходна знайсці інвестара, 
які ўкладзе ў гэта будаўніцтва больш 20 
мільярдаў рублёў. Пакуль пошук інвестара не 
завяшыўся поспехам. 

І калі ўсе вышэй названыя будоўлі павінны 
адбыцца ў 2012 годзе, то ў гэтым годзе 
на гарадскім стадыёне павінен з’явіцца 
гімнастычны гарадок. Для яго абсталяванне 
неабходна не вялікая сума ў дзесяць мільёнаў 
рублёў па бюджэтнаму планаванню. Што ж 
будзе ў рэальнасці пакажа час.

Л. Антонаў.

вырашыць састарэлыя праблемы
Праграма развіцця Гарадоччыны на  2011-2015 гады па развіццю фізічнай культуры і спорта часткова прыдугледжвае 

вырашэнне састарэлых праблем, якія шчэ трэба было вырашаць на пачатку стагоддзя. Але не плануецца вырашэнне 
вядучых праблем па развіццю спартыўнай інфраструктуры края.

ПРАБЛеМы РАЗвІцця

ПРАБЛеМы экАНоМІкІ

дзяржкантроль 
зафіксаваў дэфіцыт

Камітэт дзяржаўнага кантролю 
Віцебскай вобласці ў чэрвені правёў 
маніторынг наяўнасці тавараў у 
гандлёвых кропках вобласці, у тым 
ліку і ў крамах Гарадоцкага раёну, і 
зафіксаваў дэфіцыт пэўных   тавараў.

Найбольшым попытам карысталіся ў 
пакупнікоў макароны і мыючыя срордкі 
айчыных вытворцаў, наяўнасць якіх 
не  заўжды назіралася ў правяраемых 
крамах. Адсутнасць гэтых і іншых 
тавараў па азначэнню правяраючых 
з’яўляецца вынікам дрэннай працы 
адказных работнікаў гандлёвых 
арганізацый і адсутнасці належнага 
кантролю з боку мясцовых органаў 
выканаўчай улады. Правяраючыя 

назіралі наяўнасць гэтых тавараў 
на складах вытворцаў і ў гандлёвых 
арганізацыях.

Па вынікам праверак да нядбайных 
працаўнікоў органамі дзяржкантролю 
былі прыняты меры адміністратыўнага 
і дысцыплінарнага ўздзеяння. 28 
парушальнікаў прыцягнуты да 
адміністратыўнай адказнасці і на 
іх накладзены штрафныя санкцыі 
ў памеры 2млн. 300 тыс. рублёў, а 
яшчэ 50 работнікаў прыцягнуты 
да дысцыплінарнай адказнасці з 
пазбаўленнем прэміі за чэрвень 
месяц.

т. Гаражанка.

НАшА жыццё

ПЛАНы ПяцІГодкІ

ЗдАРэННІ

“пежо-306» патрапіў 
пад цягнік

Сутыкненне аўтамабіля з цягніком не прывяло 
да чалавечых ахвяр 

Дарожнатранспартнае здарэнне адбылося 12 
ліпеня, калі на 532 кіламетры перагона Гарадок-
Залучча  31-гадовы жыхар Віцебска на «Пежо-
306» выехаў на чыгуначны пераезд і сутыкнуўся 
з цягніком Санкт-Пецярбург-Гродна. 

Як паведамляе прэс-служба УУС на транспар-
це, малады кіроўца знаходзіўся ў стане алкаголь-
нага ап’янення. У выніку сутыкнення лакаматыў 
і аўтамабіль атрымалі механічныя пашкоджанні, 
затрымка ў руху цягніка склала 30 хвілін. Пацяр-
пелых няма. Па дадзенаму здарэнню ўзбуджана 
адміністрацыйная справа, якая пры неабходнасці 
можа перарасці і ў крымінальную.

т. Гаражанка. 

НАшы ЗеМЛякІ
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Как странно все устроено. Мы пишем про всякое важное: про надежды на кредит МВФ, про очередной рост цен, про Ливию и самое молодое 
государство в мире Южный Судан. А в Новополоцкой колонии в это время долго, спокойно, методично, медленно фактически убивают парня. 

у Рэспубліканскім цэнтры дзіцячай 
анкалёгіі і гематалёгіі прайшла цырымонія 
перадачы дабрачыннага грузу, прысланага 
амэрыканскай дабрачыннай арганізацыяй 
«City Hope International». Маленькія пацыен-
ты цэнтру атрымалі лекі, аналягаў якім няма 
ў Беларусі, на суму звыш 4 мільярдаў рублёў.

Часовы павераны ў справах ЗША ў Беларусі 
Майкл Скэнлан, выступаючы перад лекарамі, 
маці малых пацыентаў і дзеткамі, шмат хто зь 
якіх прыйшоў у актавую залю зь перасоўнымі 
кропельніцамі, згадаў і сваю пэрсанальную дра-
му, зьвязаную з ракам:

«На жаль, кожны з нас сутыкаўся з гэтай хва-
робай альбо ведаў тых, хто меў такі досьвед. У 
маім выпадку хворай на рак была мая маці. Дзя-
куючы мэдыкамэнтам, такім жа, як гэтыя, яна 
змагла пражыць яшчэ 10 гадоў, пасьля таго як 
даведалася пра свой дыягназ: лейкемія».

Майкл Скэнлан выказаў непрыхаваную 
радасьць ад таго, што разам з грамадзкімі 
арганізацыямі ЗША і Беларусі ўрад Злучаных 
Штатаў дапамагае хворым на рак беларускім 
дзецям. «Гэтая праграма дапамогі дзейнічае 
ўжо 20 гадоў і працягне сваю дзейнасьць»,— 
запэўніў кіраўнік амэрыканскай амбасады: 
«Больш чым за 20 гадоў у Беларусь было 
накіраваная гуманітарная дапамога на суму 
больш як 100 мільёнаў даляраў. Сакрэт жа ў тым, 
што мы проста забясьпечваем падтрымку такім 
праграмам, але асноўны цяжар працы ляжыць 
на няўрадавых арганізацыях у ЗША і Беларусі».

Гуманітарны груз, які сёньня быў дастаўлены 
ў дзіцячы цэнтар анкалёгіі і гематалёгіі, каш-
туе каля 1 мільёна даляраў. З амэрыканска-
га боку місію арганізоўвала добра вядомая ў 
Беларусі дабрачынная арганізацыя «City Hope 
International», зь беларускага — дабрачынная 
арганізацыя «Надзея Экспрэс». Яе кіраўнік Міхаіл 
Собаль кажа, што і ў ЗША, і ў Беларусі было шмат 
зроблена, каб даставіць лекі, неабходныя хво-
рым на рак дзецям. Дарагія лекі закупляліся на 
замовы беларускіх шпіталяў. Вялікую падтрым-
ку, у тым ліку матэрыяльную, дабрачынныя 
арганізацыі маюць ад ураду ЗША. Разам з тым 
некаторыя беларускія правілы афармленьня па-
добных гуманітарных грузаў, на думку спадара 
Собаля, варта было б перагледзець: «Да нашых 
гуманітарных паставак абсалютна аднолька-
вае стаўленьне, як да звычайнай камэрцыйнай 
пастаўкі мэдыкамэнтаў, патрабуецца тое ж кола 
дакумэнтаў, тыя ж абавязаньні і іншае».

Намесьніца галоўнага лекара цэнтру Аксана 
Раманава перш за ўсё выказала падзяку амэры-
канскаму ўраду і дабрачынным арганізацыям: 
«У 2009 годзе мы атрымалі дапамогі на 485 
мільёнаў рублёў, сёлета — на 4 мільярды 401 
мільён. Гэта прэпараты, якія жыцьцёва неаб-
ходныя і выкарыстоўваюцца выключна паводле 
прызначэньня».

Аксана Раманава кажа, што ў іхнім цэнтры да 
поўнага выздараўленьня лечаць 74 працэнты 
маленькіх пацыентаў — гэта высокі паказчык, 
які даводзіць, што рак — не фатальны дыяг-
наз. Да 1990 году ў СССР выратоўвалі толькі 15 
працэнтаў анкалягічна хворых дзяцей. Паводле 
яе слоў, з усіх рэгіёнаў Беларусі па захворвань-
нях дзяцей на рак лідзіруюць Менск і Менская 
вобласьць, у тым ліку таму, што сюды пераехала 
большасьць жыхароў адселеных чарнобыльскіх 
рэгіёнаў.

валер кАЛІНоўскІ.

АКЦии МоЛЧАЛиВых В РАМКАх КАМПАНии «РЕВоЛюЦиЯ ЧЕРЕЗ СоЦиАЛьНыЕ СЕТи» и их 
БРУТАЛьНый РАЗГоН ВЛАСТЯМи САМи По СЕБЕ СТАЛи БЕСПРЕЦЕДЕНТНыМи СоБыТиЯМи В 
БоГАТой НА ПРоТЕСТы и РЕПРЕССии СоВРЕМЕННой иСТоРии БЕЛАРУСи. НиКоГДА ТАКоГо 
НЕ БыЛо, ЧТоБы ЗА ТРи НЕДЕЛи В СТРАНЕ БыЛо ЗАДЕРжАНо 1730 ЧЕЛоВЕК. ДАжЕ ПоСЛЕ 19 
ДЕКАБРЯ АРЕСТоВАННых БыЛо МЕНьШЕ.

Еще один рекорд: за это время 
милиция и спецслужбы задер-
жали 73 журналиста. Никогда в 
Беларуси не было такой целена-
правленной охоты на представи-
телей СМи. Причем, брутальность 
действий властей с каждой новой 
средой нарастает.

Эти акции и общенациональ-
ный «хапун» выявили, вытащили 
на поверхность и иные любопыт-
ные общественно-политические 
процессы, которые прежде были 
скрыты или так не проявлялись. 
Впервые масса людей задержи-
валась с таким грубым наруше-
нием законов и права. Граждане 
подвергались штрафам, админи-
стративному аресту за то, что они 
либо молча стояли, ходили по 
улицам и площадям, либо аплоди-
ровали. В Минске человека суди-
ли на основании постановления о 
привлечении к ответственности, в 
котором было написано: «хлопал 
в ладоши».

обратите внимание, как власти 
тщательно пытаются скрыть от 
общества, в чем же состоит вина 
участников акции. Вот А. Лукашен-
ко, выступая на торжественном 
собрании накануне Дня незави-
симости и стремясь дискредити-
ровать своих оппонентов в глазах 
населения, говорил: «Топаньем, 
хлопаньем, мычанием, рычанием 
на площадях, на улицах проблем 
не решишь». На самом деле никто 
не топал, не мычал, и не рычал.

однако модель ненасильствен-
ного сопротивления, которую 
взяли на вооружение организато-
ры молчаливых акций, может пе-
ревернуть отношение общества к 
оппонентам власти. Не случайно 
гвоздем всей политической кам-
пании властей против оппозиции 
после 19 декабря стали кадры би-
тья дверей Дома правительства. 
Дескать, вот наглядное свидетель-
ство насилия противников прези-
дента в отношении государствен-
ного учреждения. На этом были 
построены и судебные процессы, 
и их пропагандистское обеспе-
чение. Надо сказать, эта кампа-
ния дала определенный эффект. 
опросы НиСЭПи показывают, что 

в первые ме-
сяцы после 
этих событий 
около поло-
вины населе-
ния осужда-
ла действия 
сторонников 
о п п о з и ц и и 
19 декабря.

Сейчас си-
туация иная. 
Молчаливые 
акции про-
исходят в 
момент рез-
кого роста 
н е д о в е р и я 
к власти, не-
довольства, 
обозленности 
людей. и в этой атмосфере массо-
вый «хапун» по отношению к лю-
дям, которые просто стоят, молчат 
или аплодируют, скорее всего, вы-
зовет сочувствие обывателей. жи-
вущее в глубине души белорусов 
чувство справедливости по отно-
шению к невинным жертвам ми-
лицейского произвола может еще 
усилить и без того негативный об-
раз властей. Что чревато самыми 
непредсказуемыми последствия-
ми. ибо, как известно, революции 
подготавливаются моральным 
неприятием существующей вла-
сти, непременное условие краха 
любого политического режима — 
нравственная изоляция.

Абсурдность ситуации, когда 
молчание, стояние или аплодис-
менты являются нарушениями 
закона, как раз характерны для 
заидеологизированных полити-
ческих систем. Это как по оруэл-
лу: черное — это белое, молчал 
— это «ругался матом», стоял — 
это не подчинялся работникам 
милиции, аплодировал — это вы-
крикивал «антигосударственные 
лозунги».

На постсоветском простран-
стве много недемократических 
режимов. из них белорусский — 
пожалуй, самый идеологизиро-
ванный. Его функционирование 
сопровождается рядом культово-
магических ритуалов (селектор-

ные совещания, 
« Д о ж и н к и » , 
парады и пр.), 
пропагандист-
ских клише 
( « с т а б и л ь -
ность», «народ-
ный президент» 
и др.). одним из 
таких идеоло-
гических кон-
структов стал 
тезис о «госу-
дарстве для 
народа», якобы 
пос троенном 
в Беларуси, о 
единодушной 
поддержке бе-
лорусским об-

ществом прези-
дента и его политического курса. 
А. Лукашенко много раз уверял, 
что за него голосует «практически 
все население», а оппозиция — 
«это не народ», «их на всю страну 
не наберется и одного-двух десят-
ков». Только в таком государстве 
в колониях сидят «достойные 
люди», в сравнении с которыми 
политзаключенные являются «ша-
лопаями».

В такой идеологической кон-
струкции опасен любой неорто-
доксальный элемент. Маленький 
вирус может быстро разрушить 
всю систему. Вот почему высту-
пления оппозиционных кандида-
тов в президенты по ТВ в ходе по-
следних президентских выборов 
вызвали ажиотаж, взбудоражили 
общество, взорвали политиче-
скую атмосферу в стране. и чтобы 
вернуть ситуацию назад, властям 
пришлось устраивать побоище 19 
декабря и последующий погром 
оппозиции.

В рамках системы официозного 
единомыслия не только публич-
ный протест, но даже элементар-
ное расхождение с принятым 
ритуалом является крамолой, 
угрозой для власти. известны слу-
чаи, когда милиция арестовывала 
не только людей с надписями на 
майке «Надоел», но и тех, у кого 
были вроде бы ничего крамоль-
ного не содержащие, невинные 

призывы: «Вся власть Советам!»; 
«Долой самодержавие!». 5 июля 
гомельский активист В. Непом-
нящих был задержан за лозунг 
на майке «Долой фашизм!» и был 
оштрафован на 350 тыс. руб.

Самое забавное, что в бело-
русском политическом контек-
сте между властью, оппозицией, 
обывателями существует полный 
консенсус относительно того, что 
все эти действия — от невинной 
надписи на майке до молчания на 
площади — являются формами 
протеста.

Скажите, что плохого и опасно-
го для властей в призыве «жыве 
Беларусь!»? однако милиционе-
ры уверены, что это антигосудар-
ственный лозунг, о чем они неод-
нократно заявляли на судебных 
процессах, представая в качестве 
свидетелей. и когда на «Славян-
ском базаре» арт-группа «хор 
Турецкого» в присутствии пре-
зидента кричала со сцены «жыве 
Беларусь!», белорусский интернет 
взорвался возбужденными ком-
ментариями, а сами артисты были 
вынуждены оправдываться, выпу-
скать специальный пресс-релиз.

Поскольку аплодисменты ста-
ли оружием протеста, то власти, 
которые теперь страшатся соб-
ственной тени, довели ситуацию 
до абсурда. они дали команду 
на праздновании Дня независи-
мости 3 июля не аплодировать. В 
результате не только выступле-
ние президента публика встре-
тила гробовым молчанием, но и 
вечерний концерт прошел прак-
тически без аплодисментов. Что 
вызвало шок у зарубежных арти-
стов, не понимающих, куда они 
попали. Все это было бы смешно, 
если бы не было так грустно. Если 
кампания «Революция через со-
циальные сети» будет успешно 
продолжаться, то все концертные 
залы, театры, стадионы заполнят 
молчащие зрители.

Поэтому пушкинский афоризм 
«народ безмолвствует» в нынеш-
нем белорусском политическом 
контексте приобретает совсем 
иной смысл.

валерий кАРБАЛевИЧ.

теАтР АБсуРдА амэрыканскія 
лекі беларускім 
дЗецям

За два с небольшим месяца в колонии – пятый 
раз штрафной изолятор. В общей сложности уже 
больше месяца карцера. Не убийца, не рецидивист, 
не насильник, не душитель маленьких детей и ба-
бушек. Никита Лиховид всего лишь вышел 19 дека-
бря протестовать против такой системы, в которой 
люди – лагерная пыль. В которой каждый завтра 
может оказаться в тюрьме и над каждым сможет 
издеваться какой-нибудь «новый белорус» – хозяин 
зоны.

ШиЗо – это когда только раз в неделю выводят на 
прогулку. Вы представляете, что такое сидеть в ка-
менной клетке в тридцатиградусную жару?! ШиЗо 
– это когда ничего нельзя, даже читать книги или 
газеты. ШиЗо – это постоянный голод. ШиЗо – это 
пытка. и об этом давно говорят правозащитники. 

Больше месяца пыток...
Уже в конце мая во время встречи с сыном мать 

увидела, что от него осталась половина. Тонкие, поч-
ти детские, ледяные руки. она все время растирала 
эти руки, чтобы хоть немного согреть. А он успокаи-
вал: «Мама, не волнуйся, я дышу в форточку». 

Я уверена: Никита даже не может рассказать ни-
кому, что на самом деле пережил за эти два месяца, 
потому что у хороших сыновей есть табу на жалобы; 

оно сформулировано просто: «Мама, не волнуй-
ся...» 

Ужас в том, что этими карцерами они либо убьют 
парня, либо покалечат. В колонии он представ-
ляется незаконно осужденным и не подписывает 
никакие бумаги. он встает на подъем, выходит на 
зарядку, но упражнений не делает, просто стоит. 
Когда у него спрашивают – почему? – он отвечает, 
что осужден незаконно, и что пока с него не снимут 
обвинение, никаких распоряжений выполнять не 
будет. Этот бунт видит весь отряд, и, наверное, там 
много таких, незаконно осужденных. Чтобы пример 
не был заразителен, чтобы таким же образом дру-
гие ЗК не стали добиваться пересмотра приговора, 
Никиту раз за разом отправляют в ШиЗо. Десять су-
ток карцера, пятнадцать, пять, двадцать... 

Если бы он объявил голодовку, если бы он резал 
себе вены – это было бы грандиозное ЧП, админи-
страция колонии строчила бы объяснительные во 
все инстанции и вряд ли оправдалась бы. Но Никита 
выбрал другую форму бунта, по сути – другую фор-
му самоубийства. и все происходящее оказалось 
как бы в рамках закона.

Самое страшное, что мы все понимаем: ни один 
суд в нашей стране не пересмотрит приговор Ни-

ките Лиховиду и другим политзаключен-
ным. Потому что главой государства было 
сказано: «Приговоры справедливые, по-
литзаключенных в Беларуси нет». 

Даже если Никиту сгноят в карцере, 
ни судья Наталья Пыкина, ни прокурор 
Антон Загоровский не признают, что на 
их совести человеческая жизнь. и началь-
ник новополоцкой колонии Александр 
Сивохо не признает. и начальник этого начальни-
ка... хотя в глубине души каждый из них понимает, 
что этот парень не преступник, он герой.

официозные идеологи теперь всегда будут прои-
грывать в борьбе за умы и сердца белорусов, пото-
му что они борются вот с такими пацанами – худень-
ким, глазастым, но несгибаемыми в своем желании 
жить в свободной и справедливой стране. А их ге-
рои сначала за большие деньги тренируются разби-
вать на своей голове кирпичи, а потом выходят на 
улицы и по трое-четверо кидаются на мирных лю-
дей, получая от этого какое-то дикое удовольствие. 

Но именно поэтому, если бы у меня была возмож-
ность встретиться с Никитой Лиховидом, то я бы его 
просила поберечь себя, делать эту злополучную за-
рядку. Ведь чтобы нелюди не правили бал, нормаль-

ным людям надо жить, и желательно – жить долго.
светлана калинкина.

Ад рэдакцыі: Падтрымаць палітвязня можна да-
сыланнем лістоў на адрас: 211440, г. Наваполацк, 
вул. Тэхнічная, 8. Выпраўленчая Калонія № 10, Мікіту 
Ліхавіду

Можна напісаць і тамтэйшай адміністрацыі, якая 
помсліва ламае маладога беларуса, – нагадаць, што 
за ўсё давядзецца сплочваць: 211440, г. Наваполацк, 
вул. Тэхнічная, 8. Начальніку Выпраўленчай Калоніі 
№ 10 Сівоху Аляксандру Мікалаевічу

Ці затэлефанаваць туды: прыёмная начальніка: 
тел./факс (8-02145) 557127, кадравы апарат: тел. 
(8-02145) 77143, 77130.

ГАЛоўНАя ПАдЗея

ПАЛІтыЧНыя ЗАкЛАдНІкІ 

дАБРАЧыННАсцЬ
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Заснавальнік і рэдактар: 
Леанід Гаравы

Адрас рэдакцыі: 211573, г. Гарадок, 
вул. Гагарына, д.30Б, кв.16. E-mail: 250318@list.ru
Тэл. 8-02139-4-42-52, маб. + 375(29)6723842 (V),
+375(33)6969347  (MTC) 

Наклад: 290 асобнікаў. 
Выдаецца пры падтрымцы сяброў. 
Распаўсюджваецца бясплатна

«жорсткая дыктатура на парозе Еўрасаюза 
непрымальная і супярэчыць шматгадовай 
канцэпцыі бачання Еўропы як «адзінай, сва-
боднай і мірнай» прасторы. Калі Лукашэнка 
паспрабуе працягнуць сваю ўладу за кошт 
продажу каштоўных эканамічных актываў 
краіны Маскве, ён аслабіць беларускую 
незалежнасць і стабільнасць. Вось чаму, 
узмацняючы ціск на рэжым, Захад таксама 
павінен падрыхтаваць пакет эканамічнай і 
палітычнай дапамогі на выпадак, калі Лука-
шэнка збяжыць ці будзе так ці інакш адхілены 
ад улады. Атачэнне Лукашэнкі павінна гэта 
ведаць: «светлая будучыня» магчыма толькі 
пасля таго, як Лукашэнка сыдзе, але атачэнне 
таксама павінна разумець, што замена адна-

го дыктатара другім не вырашыць праблемы. 
Гэта не тое, што беларусы прымуць, што бе-
ларусы заслугоўваюць.

Безумоўнае вызваленне ўсіх палітычных 
зняволеных, спыненне рэпрэсіўных мер, 
падтрымка незалежных сродкаў масавай 
інфармацыі і грамадзянскай супольнасці, 
павага да вяршэнства закона, свабодныя і 
канкурэнтныя выбары вельмі важныя для 
таго, каб Беларусь заняла дастойнае месца 
ў якасці еўрапейскага дзяржавы. Беларусь 
без Лукашэнкі -- а становіцца ўсё больш 
відавочна, што дні яго палічаны -- будзе 
азначаць, што адным дыктатарам у свеце 
стане менш. Гэта тое, чаму ўсе мы зможам 
апладзіраваць», -- пішуць яны.

Захад дапаможа БеларусІ фІнансава

жУРНАЛиСТА оСВоБоДиЛи В ЗАЛЕ СУДА. «ВыНЕСЕННый ПРиГоВоР — ЭТо РЕЗУЛьТАТ 
ДАВЛЕНиЯ НА РЕжиМ ЛУКАШЕНКо», — ЗАЯВиЛ АНДжЕй ПоЧоБУТ. 

нерадивые директора восстали 
против приватиЗации

што значыць перамагчы?
Даўно пераканаўся ў той быццам абстрактнай 

формуле: хочаш палепшыць сьвет – палепшы самога 
сябе. Цяпер возьмем наша незалежнае грамадзтва 
– тых, каму аўтарытарны рэжым найбольш намуляў 
несвабодамі, несправядлівасьцямі й антыбеларуш-
чынай. Ня трэба доўга вывучаць сытуацыю, каб пе-
раканацца, што крыніца ўсяго, што так раздражняе 
й ятрыць незалежнае грамадзтва, знаходзіцца ня 
толькі звонку яго, але і ў ім самім. За мінулыя пятнац-
цаць гадоў яно быццам захварэла на тыя самыя хва-
робы, што і аўтарытарызм, а іншым разам наўпрост 
падобнае да яго як люстэркавы адбітак.

Вось вам чалавечая годнасьць і справядлівы 
суд. Дзе сёньня найлепей відаць незалежнае гра-
мадзтва? Слушна, у інтэрнэце. Паглядзіце, колькі 
нянавісьці абрынаюць адзін на аднаго змагары з 
аўтарытарызмам! Прычым, нянавісьць нічым не 
матываваная, у ёй чытаецца матыў зьнішчэньня – я 
хачу, каб цябе не было!

А вось – цэнзура. За рэдкім выключэньнем на неза-
лежных сайтах няма прэмадэрацыі. Ну, што ж, трэба 
пільнаваць мацюкі. Але ня толькі. Сайты пільнуюць, 
каб, крый божа, не прайшло таго, што можна тракта-
ваць як абразу гонару і годнасьці... не, не чалавека. 
Чыноўніка. Бо чыноўнік не пацерпіць навету й агаво-
ру і зараз пацягне рэдакцыю ў суд. А вось усе астатнія 
– прадстаўнікі незалежнага грамадзтва – па поўнай 
праграме атрымліваюць сваю бочку арыштантаў -- 
наветаў і агавораў, прыніжэньня гонару й годнасьці. І 
такія рэчы рэдакцыі, як правіла, не адмадэроўваюць. 
Іншы раз назіраеш поўнае зьдзічэньне нораваў. Дзе? 
У найбольш прасунутым незалежным грамадзтве.

Натуральна, вялікую долю бруду ўносяць ува ўсё 
гэта супрацоўнікі адмысловых службаў. Але маем 
мноства прыкладаў, калі ў гэты хор дадаюцца галасы 
людзей, нібыта, з твайго лягеру.

Вось шаноўны Анатоль Сідарэвіч разразіўся ў сваім 
дзёньніку ў сеціве артыкулам у мой гонар пра тое, 

што я заклікаю да супрацоўніцтва з рэжымам. Гавор-
ка ішла пра мой водгук на сьмерць лідэра віленскіх 
беларусаў Лявона Мурашкі. Зь Сідарэвічам мы не 
адзін год ведаемся, і ягоны тэкст мусіў быць запытам 
да мяне, маўляў, ці трэба трактаваць твае словы як 
заклік да супрацоўніцтва з рэжымам? Натуральна, 
мой адказ быў бы адмоўным. І мы абмеркавалі б той 
мэханізм суперніцтва з рэжымам, які я прапаную – 
кантактнай барацьбы замест цяперашняга бою зь 
ценем. Але тэкст Сідарэвіча – як вэрдыкт. Маўляў, 
трэба прыпячатаць і ўсё. Спробы завесьці гутарку ў 
жывым часопісе майго крытыка выніку не далі. А пра 
што гаварыць, калі я “ўбіваю ў галовы чытачоў ідэю 
прымірэньня” Сідарэвіча з рэжымам... Ён сваё сказаў 
і застаўся сабою задаволены.

Шчыра скажу, што мною рухае ніяк не патрэба 
сатысфакцыі, а самае простае зьдзіўленьне. Калі 
пятнаццаць гадоў мы сядзелі ў глухой абароне, якую 
самі сабе й прыдумалі, няўжо няма ніякага жаданьня 
пераправерыць іншыя варыянты паводзінаў? хто і 
што выйграе ад таго, што ты вось такі й ні на каліва 
зьмяніцца не жадаеш? Бо не жадаеш перамагчы, бо 
замест прагі перамогі ўспрыняў пазыцыю – мая пе-
рамога ў тым, што я вось такі нязьменны, а гэта зна-
чыць, што яна ўжо здабытая.

Ты ня можаш пагадзіцца з тым, што твой народ 
зьмірыўся з тым парадкам рэчаў, які ёсьць, а рэ-
жым стварыў такія ўмовы, каб народ мог з гэтым 
зьмірыцца? Але ты маеш справу з дадзенасьцю. І тут 
або або. Або ты ствараеш рэвалюцыйную сытуацыю 
і падымаеш народ на зьмену ўлады, альбо ін’ектуеш 
у дадзенасьць свае ідэі й паняткі, безь якіх ня можаш 
уявіць вобразу сваёй краіны. Але калі ты ані робіш 
рэвалюцыю, ані інтэгруеш свае ідэі ў народ, значыць 
ты адбіўся ад часу, ад эпохі і знаходзіш сваю мэту ў 
кулюарным змаганьні з сабе падобнымі. 

сяргей дуБАвец, 
2009 г.

ПРИГовоР АНджею 
ПоЧоБуту – 3 ГодА усЛовНо

– Я ожидал более жесткого приговора, — сказал 
Почобут «БелаПАН». — Считаю, что вынесенный 
приговор — это результат давления на режим 
Лукашенко, результат введения экономических 
санкций в отношении режима. Я всегда был сто-
ронником того, чтобы в отношении диктаторских 
режимов проводить твердую политику, потому 
что только твердая позиция дает результат.

Почобут убежден, что смыслом «таких арестов 
и таких уголовных дел является шантаж». – Безу-
словно, это была какая-то попытка шантажа в от-
ношении Польши. Александр Лукашенко исполь-
зовал меня как инструмент давления. Я очень 
рад, что никаких уступок по этому поводу Лука-
шенко не получил, — подчеркнул журналист.

Ближайшую неделю Почобут намерен провести 
с семьей. «Вот сына сейчас увидел — он очень 
вырос, потому что когда меня задержали, он был 
совсем маленький, — сказал он. — Потом буду, 
как и раньше, работать корреспондентом «Газе-
ты выборчей», буду членом Союза поляков. На 
мою деятельность и мои взгляды никакого влия-
ния тюрьма не оказала. Какие-то ограничения в 
связи с приговором будут. Например, ограниче-
ния по покиданию места жительства и так далее. 

Но на меня как на человека, на мои убеждения, 
на мою журналистскую деятельность приговор 
никак не повлиял и не повлияет».

Почобут намерен обжаловать вынесенный ему 
приговор. «Пока есть хоть какие-то инструменты 
для этого, буду его обжаловать. Этот процесс был 
не судом, а судилищем», — заявил журналист.

Посольство Польши в Беларуси приветствует 
освобождение Анджея Почобута

Посольство Польши в Беларуси приветствует 
освобождение из-под стражи в зале суда жур-
налиста польской «Газеты Выборчей», сообщает 
interfax.by.

– Это большая радость. Место порядочного че-
ловека на воле, а не в тюрьме» – заявил interfax.
by пресс-атташе посольства Польши Павел Мар-
чук. он также добавил, что считает судебное 
решение «хорошим прогнозом для других осуж-
денных».

Напомним, что выступивший ранее со своим 
последним словом Анджей Почобут своей вины 
не признал. На свободе журналиста встретили 
ликованием!

сергей стАховскИй.

Причем, говорит Кузнецов, эта подрывная 
деятельность ведется в сговоре с местными 
органами власти и чиновниками из мини-
стерств и ведомств.

В этом году в соответствии с планом прива-
тизации на продажу будут выставлены пакеты 
акций 178 предприятий. По расчетам ГКи, при-
близительный доход от приватизации пред-
приятий с учетом их балансовой стоимости 
мог составить 620-650 млн. долларов. однако, 
как признался Георгий Кузнецов, эти прогно-
зы не учитывали 56-процентную девальвацию. 
Таким образом, выручка от продажи по итогам 
года может оказаться меньше.

Но государство столкнулось с еще одной 
проблемой — срывами продаж. За полтора 
месяца ГКи удалось найти покупателей лишь 
для 10 предприятий и пополнить бюджет на 38 
млрд. рублей. хотя для продажи на аукционах 
и конкурсах выставлялось в два раза больше 
субъектов хозяйствования.

Вычислить подрывников было не сложно. 
ими оказались директора некоторых пред-
приятий, которые, по словам Георгия Кузнецо-
ва, долгое время разваливали предприятия, 
параллельно получая господдержку. Теперь 
до них дошло, что с приватизацией придут но-
вые собственники, а действующие руководи-
тели, не обеспечившие эффективную работу 
компаний, будут уволены.

«и теперь они начинают будоражить кол-
лективы, запугивать, срывать конкурсы и аук-
ционы. Так, например, было по Лидскому заво-
ду пищевых концентратов, который пытались 
продать по конкурсу, на условиях, выдвину-
тых концерном «Белгоспищепром». Но когда 
дошло дело до конкура, когда появились хо-
рошие инвесторы, у которых большие рынки 
сбыта, конкурс сорвался», — резюмировал 
Георгий Кузнецов.

По его словам, аналогичная ситуация скла-
дывается вокруг Барановичской швейной фа-
брики, гомельского предприятия «Элегант». 
«А когда послушаешь, почему они выступают 
против продажи, становится плохо», — отме-
чает Кузнецов.

Наглость некоторых руководителей вообще 
выходит за рамки понимания.

«один директор выдвинул предложение: 
«Давайте не будем выставлять предприятие 
на аукционе. Вы дайте мне пакет акций, а я сам 
буду его продавать». То есть мало того что они 
разваливали предприятия и даже подворовы-
вали немножко, так теперь еще хотят и акции 
сами продавать», — возмущается глава Госко-
митета по имуществу.

хуже всего, по его словам, что на поводу у 
этих руководителей предприятий идут выше-
стоящие министерства и ведомства.

«Сначала вносят предложения продавать 

предприятия по конкурсу или на аукционе, а 
как только начинаем объявлять дату конкурса 
или аукциона, присылают письма, что переду-
мали», — описывает действия министерств и 
ведомств Кузнецов.

Экономист Сергей Чалый сопротивление 
приватизации со стороны директоров пред-
приятий считает закономерным. С приходом 
новых инвесторов традиционно старый ме-
неджмент теряет рабочие места. Поддержка 
директоров со стороны чиновников также не 
случайна.

«хорошо живут те предприятия, которые 
дружат с местными органами власти. и у чи-
новников может быть свой интерес проти-
виться приватизации. Ведь они могут обладать 
собственностью и контролировать финансо-
вые потоки. Например, предприятие работает 
через торговый дом, через посредническую 
компанию, где работают родственники или 
аффилированные лица того или иного чинов-
ника. На лицо — способ получения рентного 
дохода с подведомственной территории».

Причина появления ряда условия и вовсе 
остается загадкой, констатирует глава ГКи. 
«Потенциальный покупатель Пуховичского 
пищевого комбината, занимающегося про-
изводством плодово-ягодных вин, должен, 
например, вложить 1,5 млн. долларов в пред-
приятие. Задаю вопрос: «Куда будут вложены 
деньги?». Мне говорят, что надо построить 
здание, но никто не ответил, что за здание и 
зачем его строить».

Чтобы в дальнейшем пресечь попытки вы-
движения непонятных условий, ГКи принял 
решение, что условия всех конкурсов будут 
рассматриваться и утверждаться коллегией 
комитета.

Попытки саботажа приватизации при этом 
будут игнорироваться, добавил он.

Серьезной угрозы для приватизации в са-
ботаже со стороны директората и местных 
властей Сергей Чалый, впрочем, не видит. А 
навешивание всех собак на директоров и чи-
новников, на его взгляд, — это попытка найти 
виноватого в том, что процесс приватизации 
движется не так быстро. При этом за кадром 
остаются более серьезные факторы, препят-
ствующие активным продажам. Это не только 
сами предприятия, не вызывающие большой 
интерес, но также низкий уровень предпро-
дажной подготовки предприятий. «Речь идет 
об элементарной расчистке баланса пред-
приятий от непрофильных активов, чтобы 
инвестору было понятно, где деньги зараба-
тываются. В таком виде предприятие гораздо 
привлекательнее, чем в случае конгломерата 
непонятных бизнесов», — считает аналитик.

Андрей кожеМякИН, 
naviny.by.

ПА ВЯЛІКІМ РАхУНКУ, ПЕРАМАГЧы – НЯ ЗьНІШЧыЦь, А ДАБІЦЦА ТАГо, ЧАГо НЕ СТАЕ. МНЕ, ДА ПРы-
КЛАДУ, У ЦЯПЕРАШНЯй СыСТЭМЕ НЕ СТАЕ ЛюДЗКАСьЦІ й ПРАФЭСІЯНАЛІЗМУ. ТУТ І СВАБоДА СЛоВА І 
СПРАВЯДЛІВы СУД, ПАВАГА ЧАЛАВЕЧАЕ ГоДНАСьЦІ й ПАШАНА ДА ПАПЯРЭДНІКАў І, САМо САБой, БЕ-
ЛАРУШЧыНА.

НАшы дуМкІ дэМАкРАтыЧНы Рух

ПРАБЛеМы экАНоМІкІ

ПРи РАСПРоДАжЕ ГоССоБСТВЕННоСТи ВЛАСТи СТоЛКНУЛиСь С НЕожиДАННыМ ПРЕПЯТСТВиЕМ. По 
СЛоВАМ ПРЕДСЕДАТЕЛЯ ГоСКоМиТЕТА По иМУщЕСТВУ (ГКи) ГЕоРГиЯ КУЗНЕЦоВА, БоЯСь СЛЕТЕТь С 
ДАВНо НАСижЕННых МЕСТ, РУКоВоДиТЕЛи ТЕх СУБъЕКТоВ хоЗЯйСТВоВАНиЯ, КоТоРыЕ ДоЛжНы 
БыТь ПРиВАТиЗиРоВАНы, СТАЛи НАМЕРЕННо СРыВАТь АУКЦиоНы и КоНКУРСы и НАСТРАиВАТь 
ПРоТиВ ПРоДАжи ТРУДоВыЕ КоЛЛЕКТиВы. 

свет ПРА БеЛАРусЬ

ПРА ГЭТА ПІШУЦь АМЕРыКАНСКІЯ АНАЛІТыКІ ДЭВІД КРЭйМЕР І УЭС МІТЧЭЛ ВА ўПЛыВоВАй ГАЗЕЦЕ THE 
WasHIngTon PosT. АЛЕ ТоЛьКІ ТАДы, КАЛІ ЛУКАШЭНКА БУДЗЕ АДхІЛЕНы АД УЛАДы.

На кожных 1000 жыхароў Беларусі 
прыпадае 14 міліцыянтаў (калі больш да-
кладна – 1442 на 100 000). На другім мес-
цы знаходзіцца Расея: 9,7 паліцэйскіх на 
1000 чалавек, на трэцім – Казахстан – 7,1 
ахоўнікаў парадку на 1000 насельніцтва.

Значна менш міліцыянтаў на Украіне -- 6,5, 
а таксама ў Грузіі -- 5,6 і Азербайджане -- 4,6.
Самая малая колькасць  паліцэйскіх у Мал-
дове -- 3,9 на тысячу насельніцтва.

У нашых суседзяў з Еўразвязу колькасць 
паліцэйскіх на душу насельніцтва менш, 
чым у Расіі: Літва -- 7,9, Латвія -- 8,6.

Па выдатках на аднаго паліцэйскага 

лідзіруе Расія. У яе памер гэтых выдаткаў 
- 23875 даляраў. На другім месцы ў СНД 
па выдатках на аднаго паліцэйскага Ка-
захстан - 16 700 даляраў. Але і Расія, і Ка-
захстан выглядаюць больш чым сціпла ў 
параўнанні з краінамі Усходняй Еўропы. 
Яны выдаткоўваюць на аднаго паліцэйскага 
значна больш: Чэхія - 77804 даляраў, Эстонія 
- 77414, Венгрыя - 71965. Але і якасць пра-
цы паліцэйскіх там іншая. Беларусь жа бярэ 
перш за ўсё колькасцю міліцыянтаў, якія 
часам выконваюць функцыі барацьбы з 
палітычнымі апанентамі.

Леанід АНтоНАў.

беларусы кормяць найбольш 
міліцыянтаў у снд

НАшА ўЛАдА

У БЕЛАРУСІ НАйБоЛьШАЯ КоЛьКАСьЦь МІЛІЦыІ НА ДУШУ НАСЕЛьНІЦТВА СЯРоД КРАІНАў 
СНД І ўСхоДНЯй ЭўРоПы.  


